SUBJUNTIVO (ZPŮSOB SPOJOVACÍ)

1. Skupina -AR				HABLAR

-e						hable
-es						hables
-e						hable
-emos						hablemos
-éis						habléis
-en						hablen


2. Skupina –ER, -IR				COMER		ESCRIBIR	

-a						coma			escriba
-as						comas			escribas	
-a						coma			escriba
-amos						comamos		escribamos	
-áis						comáis			escribáis
-an						coman			escriban	


3. Pravopisné nepravidelnosti –GAR, -CAR, -ZAR, -GER/-GIR

-GAR (  gue)				PAGAR, llegar, jugar, apagar…

						pague			paguemos
						pagues			paguéis
						pague			paguen


-CAR ( que)				BUSCAR, tocar, secar, marcar…

						busque			busquemos
						busques		busquéis
						busque			busquen

-ZAR ( ce)					EMPEZAR, almorzar…

						empiece		empecemos
						empieces			empecéis
						empiece		empiecen


-GER, GIR (j)				COGER, elegir…
						
coja			cojamos
cojas			cojáis			
						coja			cojan


4. Nepravidelná slovesa, kdy tvary subjuntivu vycházejí z 1. os. j.č. ozn. způsobu 

a) tvary subjuntivu vycházejí z nepravidelného tvaru 1. os. j. č. ozn. způsobu, který končí na –GO:

	     1. os.j.č.ozn.zp.				příklad: TENER – tvary subjuntivu:
hacer 	 	hago
tener 	 	tengo					tenga
venir 	 	vengo					tengas
salir 	 	salgo					tenga
decir 	 	digo					tengamos
traer 	 	traigo					tengáis
caer 	 	caigo					tengan
poner 	 	pongo
oír		oigo


b) tvary subjuntivu vycházejí z nepravidelného tvaru 1. os. j. č. ozn. způsobu, který končí na –ZCO (slovesa na –cer, -ducir):

1. os.j.č.ozn.zp.		příklad: CONOCER – tvary subjuntivu:

conocer 	 	conozco			conozca
traducir	 	traduzco			conozcas
conducir	 	conduzco			conozca
conozcamos
conozcáis
conozcan

5. Nepravidelná slovesa, u kterých tvar subjuntivu nelze odvodit

ser			sea, seas, sea, seamos, seáis, sean
ver			vea, veas, vea, veamos, veáis, vean	
saber			sepa, sepas, sepa, sepamos, sepáis, sepan
ir			vaya, vayas, vaya, vayamos, vayáis, vayan	
haber (hay)		haya

+ slovesa s nepravidelnostmi v psaní přízvuku
estar			esté, estés, esté, estemos, estéis, estén	
dar			dé, des, dé, demos, deis, den


6. Slovesa končící na –UIR (huir, construir, destruir, influir…) – v celém časování v subjuntivu je –y-

CONSTRUIR
construya		construyamos
construyas		construyáis
construya		construyan


7. Botičková slovesa ei mají v celém časování subjuntivu změnu ei (nikoli jen v botičce)

PEDIR, servir, seguir, despedirse, medir, elegir, vestirse (pozn. pozor! slovesa seguir, elegir mají ještě navíc pravopisné změny)

pida			pidamos
pidas			pidáis
pida			pidan


8. Slovesa s dvojí hláskovou změnou

a) o – ue – u
změna na –ue- je v botičce stejně jako v přítomném čase a změna na –u- je v osobách nosotros a vosotros

DORMIR, MORIR

duerma		durmamos
duermas		durmáis
duerma		duerman

b) SENTIR, preferir, mentir, divertirse
změna na –ie- je v botičce stejně jako v přítomném čase a změna na –i- je v osobách nosotros a vosotros

sienta			sintamos
sientas			sintáis
sienta			sientan


[bookmark: _GoBack]
